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Protokół Nr V/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 
z dnia 24 stycznia 2019 roku 

 
Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 24 stycznia 2019 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 

13.00 do godz. 15.30. 

 

Obradom przewodniczył Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady Miejskiej Nowym 

Mieście nad Pilicą.  
W sesji Rady Miejskiej udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy - p. Mariusz Dziuba 

2. Skarbnik Miasta i Gminy - p. Ewa Bator 

4. Adwokat - p. Tomasz Rychlicki 

5. Mieszkaniec miasta Nowe Miasto nad Pilicą – p. Marian Dziedzic 

6. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 
/załącznik nr 1/ do niniejszego protokołu. 

 

PKT 1 

Przewodniczący Rady Tomasz Pietrucha spytał czy radni otrzymali projekty uchwał  

wraz z porządkiem obrad. Następnie przedstawił proponowany porządek obrad  

w następującym brzmieniu: 

1. Przedstawienie porządku obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad  

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą za okres 

międzysesyjny.  

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2019 - 

2032.   

c) emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

d) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą dla działek wchodzących w skład kompleksu 

wojskowego nr 8693.  

e) zmiany w uchwale nr III/15/2018 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicąz dnia 13 

grudnia 2018 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi wraz z warunkami i trybem jej składowania za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej.  

f) zamiany nieruchomości położonych we wsi Łęgonice. 

g) zmiany Statutu Samorządowego Zakładu Budżetowego pod nazwą ,,Zakład Usług 

Komunalnych w Nowym Mieście nad Pilicą,,. 
8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 
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PKT 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 2/ do 

niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali obrad obecnych było 14 radnych na 

ustawowy skład liczbowy - 15. 

 

PKT 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z ostatniej sesji Rady wyłożony 

był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i zapytał czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji 

Rady. Uwag i zastrzeżeń nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania na przyjęciem protokołu. 

W głosowaniu za - 14 radnych na stan obecnych 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Protokół 

z ostatniej sesji został przyjęty.  

 

PKT 4 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Dariusz Dziurowicz zapoznał 

z protokołem ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej z dnia 22 stycznia 

2019 roku. W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do 

niniejszego protokołu oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy - p. Mariusz Dziuba 

2. Sekretarz Miasta i Gminy – p. Edyta Staniszewska 

3. P. Alicja Woźniak – pracownia urbanistyczna – architektoniczna Mondra Desing 

4. Pracownicy U M i G – p. Tomasz Bogacki, p. Kamila Wieczorek, p. Dariusz Melon 

Posiedzeniu przewodniczył p. Dariusz Dziurowicz – Przewodniczący Komisji Gospodarczo - 

Budżetowej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję Rady. 

2. Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

W PKT. 2 Na wstępie głos zabrał p. Burmistrz podnosząc temat wynajmu lokalu będącego 

obecnie siedzibą przedszkola ,,ADUŚ”. Problem jest złożony i dotyczy ustalenia nowego 

czynszu i wykonania niezbędnego wykonania remontu. Radna Iwona Lepa zaproponowała 

ogłoszenie przetargu na dzierżawę nieruchomości ewentualnie jej sprzedaż.  
 Radny Mirosław Bors spytał o sytuację z miejscami w pozostałych przedszkolach.  

Burmistrz zapewnił, że jest możliwość przyjęcia wszystkich dzieci w pozostałych 

przedszkolach uczęszczających na terenie Nowego Miasta.  

Następnie radny Sebastian Stolarek zasugerował wyremontowanie budynku dawnego 

przedszkola, w którym obecnie funkcjonuje Poradnia Senior. Radny spytał o dofinansowanie 

do przedszkoli. 

Głos zabrała p. Skarbnik, która powiedziała, że do końca do końca 2018 roku była to kwota 

ok. 400zł. na jedno dziecko. Radny Stolarek stwierdził, że powinniśmy wziąć pod uwagę 
przedszkole samorządowe, które zapewni miejsca dla wszystkich dzieci uczęszczających do 

przedszkola. Pan Burmistrz prosił o przekazanie tematu na posiedzenie Komisji Oświatowo – 

Społecznej. Radna Barbara Gąsiorowska powiedziała, że jeśli chodzi o przedszkole ,,Aduś,, to 

co powiedział radny Stolarek przedszkole funkcjonuje bo jest taka potrzeba. W tym 

momencie, jeżeli będzie zlikwidowane to, co zrobimy z tymi dziećmi. Słusznie radny 

powiedział należałoby na początku rozbudować naszą bazę stworzyć odpowiednie 

przedszkole żeby pomieściło wszystkie dzieci.  

Pan Burmistrz zapewnił, że w pozostałych przedszkolach jest taka możliwość, żeby 

zagospodarować wszystkie dzieci uczęszczające do przedszkola. Radna Gąsiorowska nie 
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zgodziła się z tą wypowiedzią. Radna Iwona Lepa dodała, nikt nie broni pani, która dalej 

prowadzi przedszkole, ale wymaga to ustalenia nowych warunków wynajmu.  

W PKT.1. Pracownik Urzędu Miasta Gminy p. Dariusz Melon omówił projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą dla działek wchodzących w skład 

kompleksu wojskowego nr 8693. Zgodnie z decyzją Ministra Obrony Narodowej w sprawie 

ustalenia terenów zamkniętych w resorcie obrony narodowej działki w obszarze objętym 

niniejszą uchwałą stały się kompleksem wojskowym, czyli terenem zamkniętym.  Gmina musi 

ujawnić działki w planie i dlatego przystąpiono do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, aby wojsko mogło realizować swoje inwestycje.  

Pani Alicja Woźniak przedstawiciel pracowni urbanistycznej przekazała, że konieczność 
zmian w sporządzeniu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wynika  

z decyzji Ministerstwa Obrony Narodowego, dotyczy zwiększenia wojskowych terenów 

zamkniętych. Zgodnie z ustawą o planowaniu, która definiuje procedurę dotyczącą planów 

miejscowych należy ujawnić granice terenów wojskowych natomiast przeznaczenie terenów 

w planie pozostawia się wojsku. W przypadku zmiany tej decyzji, czyli zmiany granic mamy 

nieścisłość między obowiązującym planem miejscowym a granicami terenu wojskowego.   

Radna Gąsiorowska zapytała, kiedy nastąpiły zmiany w tychże granicach. Odpowiedzi 

udzieliła pani Woźniak.  

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. 

Przewodniczący Komisji zapytał jak przedstawia się bilans dopłat związanymi z system 

gospodarowania odpadami komunalnymi. Pani Skarbnik odpowiedziała, do zbilansowania 

tego zadania pozostaje około 300 000zł. na rok bieżący.  

Radna Gąsiorowska spytała, kto i na co dokonał wpłatę w formie darowizny 115 620, 00zł. 

oraz czy dokonało wpłatę wojsko. Pani Skarbnik odpowiedziała, że są to wpłaty od 

przedsiębiorców na podstawie zawartych umów darowizny, natomiast wojsko nie dokonało 

wpłaty.  

Następnie pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2019-2032 oraz projekt uchwały  

w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Pracownik Urzędu Miasta i gminy p. Tomasz Bogacki omówił projekt uchwały w sprawie 

zamiany nieruchomości położonych we wsi Łęgonice.  

Pracownik Urzędu Miasta i Gminy p. Kamila Wieczorek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany w uchwale nr III/15/2018 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą  
z dnia 13 grudnia 2018 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z warunkami i trybem jej składania za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej. Rada Miejska dla zapewnienia prawidłowego obliczenia 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ułatwienia składania 

deklaracji jest zobowiązana określić w drodze uchwały warunki tryb składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej.  

Przewodniczący Komisji przestawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Samorządowego Zakładu Budżetowego pod nazwą ,,Zakład Usług Komunalnych w Nowym 

Mieście nad Pilicą”.  

Radna Barbara Gąsiorowska zwróciła uwagę na treść zapisu projektu uchwały odnośnie 

,,administrowanie placami targowymi stanowiącymi własność gminy,,. Dotyczy placów 

targowych, które nie stanowią własność gminy. W projekcie uchwały takiego zapisu brakuje.  
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Radna Iwona Lepa powiedziała, że do tej pory opłatę targową pobierał administrator 

wyłoniony w drodze przetargu na działce, która należała zarówno do gminy jak i również do 

osoby prywatnej. I taki zapis powinien pozostać nadal.  

Radna Gąsiorowska prosiła radną o doczytanie zapisów projektu uchwały. Administrator 

powinien pobierać opłatę targową za administrowanie placami targowymi stanowiące 

własność gminy. Nie ma zapisu pobierania opłaty targowej przez administratora, którego plac 

targowy nie jest własnością gminy. W projekcie uchwały wystąpił błąd pisarski.  

Przewodniczący Komisji odpowiedział, że projekt uchwały będzie poprawiony. 

Na posiedzeniu komisji zgłoszono następujące wnioski: 

1. Radna Iwona Lepa prosiła, aby zwrócić uwagę w kwestii zapalania i wygaszania lamp 

ulicznych. 

2. Sołtys wsi Rosocha Monika Włodarska prosiła o zamontowanie lampy ulicznej na 

słupie między posesją 39 a 40. 

 Na tym posiedzenie zakończono. 

 

 Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej p. Iwona Lepa zapoznała  

z protokołem z posiedzenia Komisji, która odbyła się w dniu 22 stycznia 2019 roku.  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do niniejszego 

protokołu oraz: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy - p. Mariusz Dziuba 

2. Pracownik U M i G – p. Agnieszka Łuczak 

3. Wicedyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Nowym Mieście – p. Jolanta Gwiazda 

4. Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Nowym Mieście – p. Dariusz Blaszka 

5. Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Nowym Mieście – p. Marta Gonta – 

Głowacka 

6. Dyrektor Miejsko Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Mieście – p. Jolanta Motyl 

Posiedzeniu przewodniczyła p. Iwona Lepa – Przewodnicząca Komisji Oświatowo - 

Społecznej. 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Organizacja zajęć w czasie ferii zimowych w 2019 roku. 

2. Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

Dyrektorzy szkól zostali poproszeni o przedstawienie informacji na temat organizacji 

wypoczynku uczniów podczas zbliżających się ferii zimowych.  

Najpierw propozycje przedstawił p. Dariusz Blaszka. Dla uczniów Liceum 

Ogólnokształcącego będą organizowane zajęcia fakultatywne dla maturzystów. Pani 

Agnieszka Kuśmirek będzie organizowała zajęcia z matematyki, p. Urszula Kociołczyk  

z języka niemieckiego, p. Rybarczyk z geografii. Zespół Szkolno – Przedszkolny zapewnił dla 

naszych milusińskich cały tydzień zajęć feryjnych będą to gry i zabawy w tym wyjazdy na 

basen i na lodowisko.  

Publiczna Szkoła Podstawowa im. Kard. S. Wyszyńskiego zapewniła zajęcia rozwijające, 

manualne. Dzieci wyjada na basen i na lodowisko.  

Wszyscy nauczyciele będą prowadzili zajęcia w formie wolontariatu.  

Jeśli chodzi o szkołę w Żdżarach otrzymała informację od zastępcy p. Andrzeja Zająca, że 

szkoła w Żdżarach nie będzie uczestniczyła w tym roku w organizowaniu zajęć feryjnych ani 

nie będzie korzystała z wyjazdu na basen. Przewodnicząca poinformowała, że wystąpiła  

z pismem do pani dyrektor o uzyskanie informacji. Niestety takiej informacji nie uzyskała. 

Pomimo tego, że szkoła nie będzie uczestniczyła w organizowaniu zajęć po interwencji  
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i zainteresowaniu się oraz zaniepokojeniu się radnego Andrzeja Tulina, radnej Karoliny 

Kąckiej, radnej Moniki Olborskiej na wyjazd na basen zgłosiło się ponad 40 dzieci. Część 
dzieci będzie uczestniczyła zabawach w Figloraju. Odbyło się wczoraj spotkanie i złożyli 

zapotrzebowanie na wyjazd. Dzieci wyjadą dwa razy w dniu 4 i 5 lutego. Cieszy się, że taka 

inicjatywa była i chęć rodziców, żeby te dzieci pojechały.  

Bardzo szeroka ofertę podczas ferii zimowych przedstawiła dyrektor Miejsko Gminnego 

Ośrodka Kultury p. Marta Gonta – Głowacka. Zajęcia będą prowadzone całe dwa tygodnie. 

Harmonogram zajęć jest umieszczony na stronie Urzędu.  

Następnie w sprawach bieżacych radny Andrzej Zając odniósł się do pisma Firmy - Nowostal 

w sprawie zamontowania oświetlenia ulicznego w Domaniewicach na odcinku (od domu  

p. Wiśnika do sklepu Państwa Stępniaków). Radny prosił o wykonanie przejścia dla pieszych 

na drodze powiatowej koło posesji p. Stępniaków.  

Pan Burmistrz odpowiedział, że należałoby wystąpić o zmianę organizacji ruchu ponieważ 
jest to droga powiatowa.   

Następnie radna Elżbieta Zaraś wystąpiła z wielkim problem chodzi o dewastację tego co 

zrobiliśmy czyli tężnia. Są tam akty wandalizmu potłuczone butelki, zniszczony kawałek 

murka. Dyrektor MGOK prosiła o częstsze patrole policji. Przewodnicząca powiedziała, że 

zgłosiła wniosek o częstsze patrole policji pomimo tego jest założony monitoring, trudno jest 

kogoś rozpoznać. Drugą kwestią, którą poruszyła p. Elżbieta Zaraś jest prośba do dyrektorów 

szkół by uczulili wychowawców klas by na godzinie wychowawczej były takie tematy 

poruszane. Uzyskaliśmy odpowiedź, że wychowawcy rozmawiają z młodzieżą. A przede 

wszystkim prośba do nas do rodziców byśmy potrafili wychować te nasze dzieci i uczulać ich, 

że to, co jest zrobione jest naszym wspólnym dobrem. Na tym posiedzenie zakończono.   

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania do Przewodniczących Stałych Komisji Rady. Nie 

zgłoszono.  

 

Na salę obrad sesji o godz. 13.10 przybył radny Sebastian Stolarek.  

 

PKT 5 

Sprawozdanie za okres międzysesyjny tj. od 28.12.2018 r. do 24.01.2019 r. przedstawił 

Burmistrz Miasta i Gminy Mariusz Dziuba. 

W dniu 3.01. spotkanie ze strażakami w sprawie zasad funkcjonowania straży w roku 

bieżącym, przygotowaniem do sprawozdań, które rozpoczyna się w poszczególnych 

jednostkach 

- spotkanie z nowym psychologiem – omówienie zasad współpracy 

4.01. spotkanie z Zarządem Miejsko Gminnego OSP  

7.01. spotkanie ze strażakami, kierowcami, którzy zatrudnieni są w naszej jednostce – 

przedstawiono warunki pracy, omówiono zasady współdziałania w jednostce 

- spotkanie z przedsiębiorcami z terenu naszej gminy, które dotyczyło planu 

zagospodarowania przestrzennego  

- spotkanie z firmą ochroniarską Sokół oraz komendantem policji. Spotkanie miało na celu 

wypracowanie wniosków, co do złożenia nowego projektu na powiększenie ilości kamer na 

naszym miejskim monitoringu 

- spotkanie w sprawie kanalizacji 

8.01. udział wraz z pracownikami gminy w radzie technicznej w Mazowieckim Zarządzie 

Dróg Wojewódzkich w kwestii chodnika w Jankowicach. Pomimo perturbacji związanych  

z szerokością pasa drogowego zagospodarowaniem działek, które przylegają do pasa 

drogowego jest szansa, że ten chodnik zostanie zaprojektowany i wykonany zgodnie  
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z prawem, 

9.01. spotkanie z przedstawicielem Brokers Union dotyczące ubezpieczeń naszych budynków 

- spotkanie w szkole podstawowej w celu przygotowania jubileuszu Kard. Stefana 

Wyszyńskiego 

10.01. spotkanie samorządowców w Łowiczu z biskupami naszej diecezji 

14.01. lustracja dróg gminnych i oświetlenia ulicznego, głównie w zachodniej części naszej 

gminy od Łęgonic poprzez Domaniewice i Strzałki, Rudki, Sańbórz, Żdżary 

15.01. spotkanie z przedstawicielem Wód Polskich na naszym terenie, które dotyczyło 

własności rowów melioracyjnych, cieków wodnych oraz naszego terenu nadpilicznego.  

- spotkanie wraz z naczelnikiem naszej straży z komendantem straży OSP w Grójcu, na 

którym omówiono zasady współpracy na ten rok 

- od dnia 15.01. rozpoczęły się zebrania sołeckie. Pierwsze odbyło się w sołectwie Wierzchy 

17.01. spotkanie z dyrektorem niepublicznego przedszkola ,,Aduś” w sprawie dalszego 

funkcjonowania przedszkola 

- zebrania sołeckie Bełek, Świdrygały 

21.01. zebrania sołeckie Bieliny oraz Nowe Bieliny 

22.01. udział w wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady Miejskiej 

- udział w spotkaniu w Warszawie z ministrem Kwiecińskim w kwestii inwestycji drogowych 

w tym mostu w Domaniewicach. Spotkanie z ministrem Kowalskim w sprawie planu 

gospodarowania odpadami komunalnymi, przejścia naszej gminy z RIPOKA w Radomiu do 

Rawy Mazowieckiej, co zmniejszy koszty przewozu za śmieci 

23.01. spotkanie z rodzicami szkoły w Żdżarach. Sprawa została zainicjonowana przez radną 
Olborską, radnego Andrzeja Tulina, K. Kącką w kwestii wyjazdu dzieci na basen. Były 

propozycje wyjazdu, do Filgoraju.  

W okresie międzysesyjnym Burmistrz przyjął 254 mieszkańców naszej gminy z różnymi 

sprawami.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do Burmistrza za okres międzysesyjny. Nie 

zgłoszono. 

 

 PKT 6 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała Uchwałę nr Ra.69.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 17 stycznia 2019 roku  

w sprawie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu przez Miasto i Gminę  
w Nowym Mieście nad Pilicą w Uchwale Budżetowej na rok 2019. Uchwała stanowi 

/załącznik nr 3/ do niniejszego protokołu.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała Uchwałę nr Ra.70.2019 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 18 stycznia 2019 roku  

w sprawie opinii o planowanej kwocie długu, przyjętej przez Radę Miasta i Gminy w Nowym 

Mieście nad Pilicą w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 – 2032. Uchwała 

stanowi /załącznik nr 4/ do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Tomasz Pietrucha poinformował o pismach, które wpłynęły do Biura 

Rady:  

- od Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie z dnia 31.12.2018 roku 

informacja – pismo zatwierdzone przez Wojewodę Mazowieckiego okresową ocenę 
przyjmowania i załatwiania skarg i wniosków przez organy jednostek samorządu 

terytorialnego województwa mazowieckiego oraz samorządowe jednostki organizacyjne  
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w 2017 roku, 

- Wniosek o udostępnienie informacji publicznej z dnia 11.01.2019r., 

- Informacja Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego, 

- pismo p. Małgorzaty Krajewskiej z dnia 21.01.2019r. oświadczenie o wyrażeniu zgody, 

- od Wojewódzkiego Związku Hodowców Koni z dnia 22.01.2019r. prośba o udostępnienie 

sali konferencyjnej w celu odbycia zebrania, 

- od Prokuratury Rejonowej w Grójcu z dnia 16.01.2019r. prośba o udostępnienie 

dokumentów. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że przebieg obrad Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad 

Pilicą jest utrwalony i transmitowany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, co 

jest realizacją obowiązku wynikającego z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym. 

Transmisja obrad jest dostępna na stronie internetowej urzędu natomiast nagrania z sesji 

zamieszczone będą na stronie internetowej www.nowemiasto.pl 

 

W przeprowadzonych wyborach sołeckich we wsi Wólka Ligęzowska -Wólka Magierowa 

dotychczasowego sołtysa panią Stefanię Wąsik zastąpiła p. Hanna Majchrowska..  

 

 PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha przekazał, że radni zapoznali się  
z projektami uchwał na wspólnym posiedzeniu komisji, na którym pracownicy merytoryczni 

je omawiali.   

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali uzupełnioną treść projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok wynikającą z zalecenia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej dotyczącą doprecyzowania zapisów. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały. Zapytał czy są uwagi lub 

pytania do projektu uchwały. Nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 11 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 4. Uchwalono uchwałę Nr V/35/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 5/ do niniejszego 

protokołu.  

 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2019 – 

2032.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi lub pytania do projektu uchwały. Nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 11 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 4. Uchwalono uchwałę Nr V/36/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 6/ do niniejszego 

protokołu.  

 

PKT 7c 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały w sprawie emisji 

obligacji komunalnych oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi lub pytania do projektu uchwały.  



 

8

Radny Sebastian Stolarek przedłożył oświadczenie Klubu Niezależni. Przewodniczący Rady 

odczytał treść oświadczenia. Następnie Radny oświadczenie przekazał obecnym na sali. 

Oświadczenie stanowi /załącznik nr 7/ do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że oświadczenie powinno być odczytane w pkt. 9 porządku 

obrad. Z uwagi otwartości możemy potraktować, jako głos w dyskusji. Dodał, że pieczę 
bezpieczeństwa nad samorządami sprawuje Regionalna Izba Obrachunkowa i do tego nie 

będzie się odnosił.  

Przystąpiono do głosowania w/w projektu uchwały. W głosowaniu 11 za na stan obecnych na 

sali 15 radnych, przeciw – 4, wstrzymało się – 0. Uchwalono uchwałę Nr V/37/2019  

w przedmiotowej sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 8/ 
do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w obradach. Po przerwie wznowiono 

obrady. 

 

PKT 7d 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Nowe Miasto nad Pilicą dla działek wchodzących w skład kompleksu wojskowego  

nr 8693.   

Głos zabrał p. Marian Dziedzic, który zgłosił jedną uwagę do projektu uchwały. Jest to 

kolejna historyczna uchwała, która nie ma jakiegokolwiek wpływu na te wszystkie działki, 

które są wymienione. Obawia się, co do działek nr 2234 nie ma w planie działek 2033. Teren 

w planie zagospodarowania jest przeznaczony pod budownictwo. Wyłączając te działki 

praktycznie nie mamy terenów pod budownictwo, oprócz tych, które znajdują się gestii 

Agencji Mienia Wojskowego. W uzasadnieniu napisano, że te działki są potrzebne dla 

obronności kraju. Ministerstwo nie będzie ingerowało w to, co jest potrzebne wojsku na tym 

terenie. Natomiast gminie potrzebne są tereny budowlane i wojsko mogłoby to uwzględnić.  
Jeżeli przystępujemy do zmiany planu zagospodarowania to w tym miejscu można się  
z wojskiem porozumieć. Z doświadczenia wiem, że swego czasu budowałem strzelnicę, którą 
nie wybudowałem, bo wymagało to wiele uzgodnień. Niestety ktoś zaplanował strzelnicę  
w tym miejscu nie przewidując, że wyjdą różne przepisy, które spowodują, że tej strzelnicy 

wybudować nie było można. Wojsko powinno jednak uwzględniać potrzeby gminy. Te dwie 

działki to zaledwie 2% całego terenu, które potrzebuje wojsko. Na mapie może wskazać 
działki, które można byłoby przyjąć pod budownictwo, na których chcieliby budować wzdłuż 
ul. Tomaszowskiej dalej za bramą w kierunku Łęgonic. Nie wie czy jest to możliwe, żeby to 

uwzględnić. Gmina jest gospodarzem na tym terenie.  

 

Radna Barbara Gąsiorowska zwróciła się z prośbą, o wystąpienie do wojska o uiszczenie 

opłaty za zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego. Mieszkańcy, którzy 

występowali do Urzędu z prośbą o dokonanie zmiany w planie zagospodarowania 

przestrzennego wnosili opłatę, uważa, że wojsko powinno również wnieść taką opłatę.  Radna 

spytała, ile czasu będzie trwała procedura zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodniczący Rady powiedział, że zostanie poproszony pracownik merytoryczny, który 

udzieli odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady powiedział, że procesujemy nad kwestią studium planu a co za tym 

idzie planu zagospodarowania przestrzennego. To, co zgłosił pan Dziedzic bierzemy pod 

rozwagę. W planie do tej pory nie mieliśmy żadnych działań. Do tego, o czym wspominał na 
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poprzedniej sesji p. Burmistrz, chociaż przystąpić do projektu mieszkanie 500+ bezwzględnie 

były to zaniedbania w poprzednich latach, co do tego nie ma żadnej wątpliwości. Natomiast 

intencją samorządu VII kadencji było stworzenie maksymalnie przyjaznych warunków do 

tego, aby decyzja o lokalizacji tego typu instytucji zapadła w Nowym Mieście i jak 

najszybciej byśmy mogli wspiąć się po ścieżce wzrostu i rozwoju Nowego Miasta.  

Na pytanie radnej Gąsiorowskiej zostanie udzielona odpowiedź pisemna z uwagi na to, że 

pracownik merytoryczny jest w terenie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Zaraś dodała, że mamy tereny pod budownictwo 

mieszkaniowe, jednorodzinne między Topazem a p. Guliną. Cały ten obszar będzie 

przeznaczony na działki, który jest zgłoszony do planu zagospodarowania przestrzennego. Nie 

prawdą jest, że nie mamy terenu, który możemy umożliwić mieszkańcom pod budownictwo. 

Natomiast według planów wojskowych, z których będą zagospodarowywać mają być 
budowane mieszkania dla kadry. Zależy nam, aby wojsko jak najszybciej do nas wróciło i się 
rozwijało. Myśli, że jest to w interesie nas wszystkich mieszkańców.  Będzie można się 
wówczas starać się o dofinansowania dla szpitala, hali widowiskowo - sportowej czy przejęcia 

gruntów między blokami na osiedlu a funkcjonującym skateparkiem. Prowadzone są w tej 

sprawie rozmowy. 

  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wydzielając działki wojsko bez udziału samorządu nie 

musi przechodzić całej procedury administracyjnej. Wojsko według tego planu zaplanuje 

przeznaczenie tego terenu.  W tym momencie tak nie jest a obecnie wydłuża czas realizacji 

inwestycji.  

 

Pan Marian Dziedzic stwierdził, że głosowanie to jest przyszłościowe. Czy liczymy na to, że 

miasto zwiększy się o 200 a nawet 300 osób?  Musimy patrzeć do przodu odsyła radnych do 

muzeum, aby zobaczyli plan budowy w latach dwudziestych, który zrobiony był tak, że w XX 

wieku był praktycznie uzupełniany. Zapytał, która komisja opiniowała w/w projekt uchwały.  

Taki projekt powinien być poddany pod głosowanie w komisji. Cieszy się, że na sesji odbywa 

się głosowanie imienne, ponieważ za kilka lat będzie można do niego wrócić. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że Pan, jako działacz społeczny powinien pamiętać, że za 

nagrywanie niektórzy byli pozwani do prokuratury.  

 

Głos zabrał pan Burmistrz powiedział, że przygotowując się do planu i studium zwracamy 

uwagę na to, co będzie się działo w przyszłości w naszej okolicy.  Na terenie jednostki 

wojskowej zmienił się układ. Wiadomo, że ogrodzenie znajduje się w innym miejscu niż 
poprzednio. Działki zostały ogrodzone i zakwalifikowane, jako własność jednostki 

wojskowej. Wojsko będzie decydowało o zagospodarowaniu tego terenu. 

Wiceprzewodnicząca Rady wspomniała o terenie między Topazem a p. Guliną jest to jeden 

dostępny teren, który możemy zmienić na budownictwo wielorodzinne i gmina stara się 
zmienić tak, aby powstały na nim budynki. Patrząc na pracę firmy, która zajmuje się planem 

zagospodarowania przestrzennego przedstawiła, że w przyszłości tak jak powstało osiedle 

sady powstanie duże osiedle od ul. 1 Stycznia. Właściciel większego gruntu sprzedał je na 

działki. W związku z tym musi być zmieniona cała infrastruktura, aby dopasować do całego 

osiedla, co jest przedmiotem zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. Jeśli chodzi 

czy radni zapoznali się z projektem uchwały trudno jest odpowiedzieć za poszczególnych 

radnych. Odbyło się szereg spotkań z firmą, która się zajmuje zmianami w planie. Zostało 

złożonych ponad 500 wniosków. Składane wnioski są od 2015 roku. Myśli, że wielu 



 

10

mieszkańcom rozwiąże problemy. Następnie p. Burmistrz odniósł się do stwierdzenia radnej 

Gąsiorowskiej, że nie chce debatować nad tym, czy gmina pobiera opłaty za przekształcenie. 

Mieszkańcy składają wnioski nieodpłatnie. Natomiast w poprzedniej kadencji były sytuacje, 

że ktoś wpłacał następnie musiały być opłaty zwrócone, ponieważ do przekształcenia terenu 

nie doszło.  

 

Radna Gąsiorowska powiedziała, że informację o kwocie 115 000zł. jaką mieszkańcy wpłacili 

za przekształcenie planu zagospodarowania uzyskała na posiedzeniu komisji i nie była to 

wpłata w kadencji, kiedy pełniła funkcję Burmistrza tylko obecnie.  

 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 10 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 5. Uchwalono uchwałę Nr V/38/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 9/ do niniejszego 

protokołu.  

 

PKT 7e 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała projekt uchwały w sprawie 

zmiany w uchwale nr III/15/2018 Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 13 

grudnia 2018 roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi wraz z warunkami i trybem jej składania za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy są uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono.  

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 15 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwalono uchwałę Nr V/39/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 10/ do niniejszego 

protokołu.  

 

PKT 7f 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Elżbieta Zaraś odczytała projekt uchwały w sprawie 

zamiany nieruchomości położonych we wsi Łęgonice.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Pan Zdzisław Pęzik sołtys wsi Łęgonice poinformował, że na dokonanie 

zamiany nieruchomości gruntowej sąsiedzi wyrazili wolę w formie pisemnej.  

Pan Burmistrz wyjaśnił, że dokonany został podział działki stanowiącej własność gminy oraz 

działki stanowiącej własność p. Sławińskiej. Na terenie działki przebiegała droga, która ją 
rozdziela. Dokonanie zamiany odbywa się z korzyścią dla p. Sławińskiej zyska teren na 

rozwój swojej działalności usługowej natomiast Gmina zyska poprawę warunków drogowych, 

czyli bezpieczne włączenie się do ruchu na drodze powiatowej. 

 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 15 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwalono uchwałę Nr V/40/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 11/ do niniejszego 

protokołu.  
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PKT 7g 

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Samorządowego Zakładu Budżetowego pod nazwą ,,Zakład Usług 

Komunalnych w Nowym Mieście nad Pilicą”.  

Przewodniczący Rady przekazał, że na wspólnym posiedzeniu komisji radna Gąsiorowska 

zwróciła uwagę na brak zapisu dotyczącego pobierania opłaty targowej przez administratora, 

którego plac targowy nie jest własnością gminy.  

Adwokat Tomasz Rychlicki wyjaśnił, że podstawą do pobierania przez Zakład Usług 

Komunalnych opłaty targowej na wszystkich targowiskach zarówno stanowiących własność 
gminy jak i niestanowiące własność gminy jest w uchwale podjętej w dniu 28 grudnia br.  

w §1 pkt.2 na inkasenta opłat targowych na wszystkich targowiskach i innych miejscach 

wyznaczonych czasowo dokonywanych sprzedaży wyznacza się Zakład Usług Komunalnych. 

Nie zależnie od powyższego sama ustawa o podatkach i opłatach lokalnych w art. 15 

stanowiącym opłaty targowej, stanowi, że targowiskami są wszelkie miejsca, w których jest 

prowadzona sprzedaż zarówno miejsca stanowiące własność jednostki samorządu 

terytorialnego jak i targowiska znajdujące się na nieruchomościach prywatnych. Przytoczył 

zapis Statutu Zakładu Usług Komunalnych podjętego uchwałą 2010 roku - ust. 2 pkt.3 

Burmistrz może zlecać Zakładowi Usług Komunalnych innych zadań użyteczności publicznej. 

Obowiązek, który uprawnia Zakład Usług Komunalny do poboru opłaty komunalnej wynika  

z trzech wymienionych aktów prawnych. Nie ma potrzeby, aby w tym punkcie uchwały, którą 
podejmujmy wprowadzać kolejny zapis.  

 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 15 za na stan obecnych na sali 15 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwalono uchwałę Nr V/41/2019 w przedmiotowej 

sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 12/ do niniejszego 

protokołu.  

 

 

PKT 8 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

  

PKT 9 

Radny Sebastian Stolarek odniósł się w kwestii ustawy, która z dniem 1 stycznia przewiduje 

przejęcie gruntów przez właścicieli użytkowania wieczystego na własność. Ustawa mówi, że 

właścicielem użytkowania wieczystego jest skarb państwa. Skarb państwa przewidział 

obligatoryjnie bonifikaty przy jednorazowej wpłacie wykupu w pierwszym roku 60% w 

drugim roku 50% itd. Podjęliśmy uchwałę o użytkowaniu wieczystym, którym właścicielem 

jest samorząd.  Zapytał czy zamierzamy podjąć uchwałę o tym czy ci, którzy chcieliby kupić i 
wpłacić jednorazowo kwotę wykupu mogą liczyć na taką bonifikatę.  
Adwokat odpowiedział, że potwierdza to, co powiedział radny, jeśli chodzi o bonifikatę na 

gruntach skarbu państwa są określone w ustawie. Natomiast, jeśli chodzi o bonifikaty 

dotyczące przekształcenia gruntów stanowiących własność jednostek samorządu 

terytorialnego nie ma stawek, taryf podanych w ustawie. Jest to uprawnienie, z którego 

jednostka samorządu terytorialnego może skorzystać natomiast nie musi stanowi o tym art.9 

ust.4 ustawy – w przypadku wniesienia opłaty jednorazowej za przekształcenie gruntu 

stanowiącego własność samorządu terytorialnego właściwy organ może udzielić osobom 

fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych, jednorodzinnych lub lokali 

mieszkalnych, spółdzielni mieszkaniowych bonifikaty od tej opłaty na podstawie uchwały 
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właściwej rady albo sejmiku. Jest to uprawnienie nie jest to obowiązek każdy samorząd we 

własnym zakresie decyduje czy chce się dobrowolnie pozbawiać dochodów z tego tytułu czy 

też nie. Nie jest to obowiązkiem, lecz uprawnieniem samorządu. Wynika to z zapisu ustawy.   

Przewodniczący Rady zapytał czy wniosek radnego może być przedłożony do pracy  

w komisji. Radny wyraził zgodę.  
 

Pani Marta Gonta – Głowacka dyrektor Miejsko Gminnego Domu Kultury przekazała, że 

funkcję dyrektora pełni od 2016 roku i nic tak nie boli jak zła informacja albo jej brak.   

 

W między czasie salę obrad o godz. 14.50 opuścił radny Andrzej Zając. 

Salę obrad o godz. 14.55 opuścił radny Sylwester Solarek. 

Salę obrad o godz. 15.00 opuściła radna Barbara Gąsiorowska. 

 

Pani dyrektor powiedziała, że jest w nas wielka różnorodność mamy małe środowisko  

i powinniśmy zmierzać do tego żeby wszystko robić wspólnie razem bez względu na to, jakie 

mamy opcje, poglądy, światopoglądy i inne. Od momentu, kiedy nie mieliśmy domu kultury 

działalność naszych mieszkańców została w inny sposób zagospodarowana. Przedstawiła 

program zajęć, na które nie było większego zainteresowania.  

 

Radny Sebastian Stolarek stwierdził, że nie zauważył planu pracy na tablicy informacyjnej 

przed Domem Kultury. Natomiast wzmianki o działalności instytucji umieszczone na stronie 

są mało czytelne. Prosił o umieszczanie informacji na tablicy. 

Pani dyrektor odpowiedziała, że są umieszczane. 

 

Głos zabrała radna Iwona Lepa powiedziała, że plan zajęć na ferie zimowe w Domu Kultury 

jest bardzo szeroki i rozpropagowany. Jest tak, że jak się nic nie robi jest źle jak się coś robi 

jest źle. Pani dyrektor bardzo się stara my po prostu nie czytamy informacji. 

 

Radny Tadeusz Jędryka prosił panią dyrektor żeby wzdłuż ogrodzenia przy ul. Tomaszowskiej 

umieścić tablicę informacyjną o miejscu Domu Kultury, ponieważ wiele osób nie wie, że jest 

w tym miejscu.  

 

Przewodniczący Rady prosił, aby pani dyrektor się nie zrażała tym i pracowała jak do tej pory. 

Wiemy, w jakich warunkach było przejmowane, potwierdza się prawda życiowa żadną sztuką 
jest zamknąć, sztuką jest otworzyć, funkcjonować i rozwijać. Życzył wszystkiego najlepszego. 

 

Pan Burmistrz wspomniał, że pracował przez wiele lat z dziećmi i jest to bardzo 

odpowiedzialna praca. Wie ile zaangażowania miłości wnosi pani dyrektor do tej pracy. 

Budynek to nie wszystko to jeszcze osoby, które tam przychodzą korzystają z tych wspólnych 

zajęć. Pani dyrektor przedstawiła program wspólnych zajęć, na które nie było zbyt dużo 

chętnych nie było zainteresowania. Dom Kultury działa są prowadzone stałe zajęcia duże jest 

zainteresowanie dzieci nie tylko z naszego terenu.  

Pan Burmistrz odniósł się w kwestii oświadczenia radnego Stolarka. Mówi się bardzo dużo  

o mowie nienawiści i można w tym tonie potraktować to oświadczenie. Jest napisane, że nie 

wyrażacie zgody na zadłużenie naszego miasta. Przykre słowa były również przed wyborami. 

Radna Iwona Lepa wychwyciła sentencję na poprzedniej naszej sesji, kiedy powiedziała, że 

zadłużenie miało być na kwotę 10 mln. zł. w poprzedniej kadencji okazuje się, że jest tylko 

3 700 mln.zł.  czyli jest to spora różnica. Natomiast mówi się żeby korzystać z programów 
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unijnych. Uważam, że 80% dofinansowania na budowę drogi to jest bardzo dużo, jeżeli 

korzystamy z programu. Otrzymaliśmy 80% dofinansowania do realizacji zadania budowa 

drogi powiatowej. Nie było takich dopłat do budowy dróg. Na rozbudowę monitoringu gmina 

otrzymała 50% dofinansowania. Gmina nie rezygnuje z dofinansowania w ramach ,,małych 

grantów”. Natomiast, jeżeli była taka możliwość gmina wystąpiła o pożyczkę lub kredyt na 

wykonanie sieci kanalizacyjnej, z której skorzystaliśmy. Pan Burmistrz zapytał radnego 

Stolarka gdzie możemy uzyskać takie pomoce unijne. Wykonane są projekty na wykonanie 

kanalizacji, wodociągów, których ważność jest na okres trzech lat. Zwrócił się do radnego, 

jeżeli projekt o wykonanie kanalizacji na ul. Pilicznej, na której jest radnym będzie wygasał to 

czy teraz ma nie wykonać zadania, ponieważ radny mówi, że zadłużamy gminę. Z obligacji 

możemy korzystać i nie musimy z nich korzystać. Jeżeli się pojawią wnioski unijne będziemy 

aplikować. Na dzień dzisiejszy nie mamy możliwości skorzystania z wniosków na kanalizację 
i wodociągów.  

 

Radna Iwona Lepa powiedziała, że nie jest to dług tylko prognoza długu. Będziemy 

wykonywać inwestycje i skorzystamy z obligacji, jeżeli nie będzie takiej potrzeby to nie 

skorzystamy. Z tego, co sobie przypomina zawsze na spłatę deficytu były zaciągane pożyczki 

tylko nie w formie obligacji. O założonym Klubie dowiedziała się na dzisiejszej sesji prosiła  

o założenie Stowarzyszenia i pozyskiwanie środków. Dlaczego radni tego nie zrobią? Tylko 

radni mówią ciągle o zadłużeniu. Założyliśmy Stowarzyszenie i pozyskujemy środki dla 

naszych mieszkańców. Dodała, że nie powie swoim wyborcom ul. Bielińskiego i ul. 

Browarnej, że nie będą mieli wykonanej kanalizacji. Tak jak powiedział pan Burmistrz będą 
aplikacje i Urząd będzie korzystał. Jesteśmy po to, żeby to miasto się rozwijało. Z własnych 

dochodów nic nie zrobimy. Każda gmina sięga po takie kredyty czy inne. Po dzisiejszym 

głosowaniu w sprawie planu zagospodarowani przestrzennego bardzo mnie zbulwersowało, 

bo wszyscy mówimy o rozwoju naszego miasta.  Po co nam jednostka po to żeby były tereny 

ogrodzone tu mają być nowi mieszkańcy, miejsca pracy, kadra, mają korzystać 
przedsiębiorcy. Spytała gdzie ma mieszkać kadra. Czy mamy wyeksmitować emerytów 

wojskowych? Ciągle jest nie, bo nie po prostu bez żadnego argumentu.  

 

Radny Sebastian Stolarek powiedział, że w oświadczeniu nie zauważył mowy nienawiści  

i uważa, że było to nie w porządku, bo uderza pan Burmistrz w czułe strony i tak się nie robi 

tej mowy nienawiści ze strony radnego i pozostałych radnych z klubu nie ma. Radni nie są po 

to żeby klaskali i kontrolowali finanse publiczne. Jeżeli mówimy o zadłużeniu 12 mln. zł. 

prognozowanym na koniec 2019 roku to tutaj źródeł nie mamy. Zapytał czy uzyska 

odpowiedź, jeżeli zwróci się z pisemną prośbą o informację czy w Urzędzie pracuje osoba, 

która zajmuje się pozyskiwaniem środków zewnętrznych? Jakie środki pozyskała ta osoba  

w roku ubiegłym oraz jakie jest jej wynagrodzenie? Pan Burmistrz odpowiedział, że otrzyma 

odpowiedź.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że środki publiczne są transparentne bez względu na to, kto 

będzie pytał informacje są jawne. A więc wydaje się to być oczywiste.  

 

Przewodnicząca Osiedla Nr 1 Helena Pardej zapytała, kto należy do klubu niezależni, 

ponieważ to pismo, które otrzymała to jest anonim. Bo jeżeli ktoś pisze i wstydzi się podpisać 
tak to należy nazwać to, jaką wartość ma to pismo, które otrzymaliśmy.  
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Przewodniczący Rady odpowiedział, że na pierwszej sesji zostało złożone pismo o założeniu 

klubu niezależni w skład, którego wchodzą radni Sebastian Stolarek - przewodniczący, 

Barbara Gąsiorowska, Mariusz Fandrych, Sylwester Solarek, Mirosław Bors. Oświadczenie, 

które otrzymał na dzisiejszej sesji podpisane jest przez cztery osoby klubu. Nie ma obowiązku 

informowania na każdej sesji, że taki klub powstał.  

 

Radny Tadeusz Jędryka podziękował p. Burmistrzowi, radnym za wykonanie kanalizacji, 

dodał, że jeżeli nie skorzystalibyśmy z obligacji przez kolejne lata nie byłaby wykonana.  

 

Głos zabrała radna Iwona Lepa, aby radny Stolarek nieinsuował, że ja wiem wszystko 

najlepiej, natomiast wypowiadając się przygotowuję się do wypowiedzi. Miałam uwagę do 

swojej wypowiedzi na posiedzeniu komisji, abym doczytała o opłatach targowych. 

Debatowaliśmy nad projektem uchwały gdzie były wymienione inne działki również 
prywatne. Jeżeli o czymś mówię to pytam tak jak pan radny tylko, że ja chcę po prostu to 

zrozumieć. Po czym radna przeczytała, co znaczy słowo prognoza – słownik języka polskiego 

mówi, że prognoza to jest przewidywanie.  

 

Pan Burmistrz powiedział, że w swojej wypowiedzi ustosunkował się do oświadczenia 

radnych. Przypomniał, kwestie omawiania opłaty za odpady komunalne powoływał się na 

decyzje Związku Natury, dlaczego opłaty rosną i również ustosunkował się do tego, że u nas 

jest podobna sytuacja. Rozmawiałem z przedsiębiorcami, którzy uczestniczą w przetargach  

i pytają, dlaczego opłaty za śmieci rosną. Pan wtedy nazwał mnie kłamcą. Dzisiejsze 

oświadczenie jest w podobnym tonie. To znaczy, że ja kłamię to, z jakich środków te 

inwestycje są wykonywane. Trzeba brać odpowiedzialność za słowo. Jeśli się kogoś urazi 

przynajmniej ja mam w sobie taki temperament, że potrafię powiedzieć przepraszam.  

 

Przewodniczący Rady odniósł się do oświadczenia klubu niezależni. To są uroki bycia 

przewodniczącym. Składając takie oświadczenie domyślam się, że większość z tych, którzy 

chcą zabierać głos kierują do radnego Stolarka. Zupełnie bez emocji inwestycje lubią ciszę.  
Radni VII kadencji przyjęli stanowisko określony kierunek działania. Zdajemy sobie z tego 

sprawę, że gmina i miasto musi stać na ,,dwóch bardzo mocnych nogach”. Jednostka 

budżetowa, jakim jest wojsko mamy wydane decyzje zabezpieczone środki, musimy 

przyspieszyć procedurę realizacji zadania, aby wojsko bez przeciągających się procedur 

administracyjnych mogło wprowadzić ciężki sprzęt i budować. Kolejne to jest turystyka, nad 

którą pracujemy niedługo będą efekty parku nadpilicznego. Podjęliśmy taką decyzję, jako 

większość radnych VII, VIII kadencji szukamy środków finansowych i przystępujemy do 

inwestycji to, co powiedział radny Jędryka to tak naprawdę jest to ciągłość władzy i 

naprawiamy zaniedbania czy z braku mocy, wizji, koncepcji poprzedników tak nazwijmy, 

oraz poprawiamy warunki życia mieszkańców na terenie miasta i gminy. Podjęliśmy decyzję 
o obligacjach. Przypomniał, że na jednej z obrad sesji poproszeni zostali analitycy finansowi, 

którzy poinformowali  

o możliwości sugerując takie czy inne rozwiązania. Rada wypowiedziała się, co chciałaby 

realizować. Mamy bezpośredni nadzór Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dzisiaj mamy tu na 

sali wyjątkowych analityków finansowych przepraszam za wyrażenie i jeśli chcecie być 
poważni wykonajcie analizę finansową, zaproście podmiot zewnętrzny, który pokaże jakież to 

straszne nadużycia finansowe, jakie to ryzyko, w jaką wpadamy spiralę zadłużenia i to będzie 

poważne. Stwórzmy pole do dyskusji. Tym się różni VII i VIII samorząd, że nikt nie uważa, 

że mamy władzę ponad wszystko i znamy się na wszystkim. Po to się spotykamy po to 
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rozmawiamy i to, co powiedział Burmistrz też stać nas na to żeby powiedzieć przepraszam. 

Jeśli coś nam nie wychodzi musimy przyznać się do błędu. Mimo wszystko wierzy w to 

głęboko, że wszystkim bez wyjątków w Radzie Miejskiej leży na sercu dobro naszej gminy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że nie ma złudzeń, że będzie bicie piany i poruszanie 

różnych tematów, w których są niezgodne z prawdą.  Zresztą pokazali państwo jak potraficie 

fantastycznie kłamać i manipulować informacjami przed wyborami. Natomiast, jeśli chodzi  

o zadłużenie tak jak powiedziała radna Iwona Lepa to jest tylko prognoza. Czy środki będą 
potrzebne czy nie to się okaże być może jak będzie przyjmowanie wniosków na taką czy inną 
inwestycję to będziemy aplikować i obligacje nie będą nam potrzebne.  Jest to zabezpieczenie 

i nie jest to dług. Natomiast dług to jest w szpitalu 13, 5 mln. zaciągniętego kredytu, ponad  

4 mln. zł. nie spłaconych bieżących zobowiązań. Takie zadłużenie przejęła pani dyrektor 

Czerwińska i boryka się do tej pory. Szpital jest na granicy płynności finansowej. Sytuacja jest 

dramatyczna i ta sytuacja została stworzona przez pana kolegów zwróciła się do radnego 

Stolarka. Bo w powiecie rządził PO-PSL i jedynie, co potrafiono to zaciąganie kredytów. 

Czemu wtedy nie było aplikacji o środki unijne czy środki pozyskiwane z różnych innych 

instytucji. Jeżeli krytykować to mądrze i ze zrozumieniem.  

 

Radny Dariusz Dziurowicz zwrócił się do dyrektor pani Marty Gonta – Głowackiej, że 

wszelkie informacje dotyczące Domu Kultury rozpropaguje u siebie w gabinecie.  

 

 

PKT 10 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha 

zamknął o godz. 15.30 obrady sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym  

i stanowi integralną część protokołu.  

 

 

Protokółowała             Przewodniczył  

                                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Marzena Białas                                                                mgr Tomasz Pietrucha 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



GŁOSOWAŁO: 14

głosowało ZA: 14

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 0
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Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

Stolarek Sebastian głosował ZA

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej

1. Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

głosował ZA

Fandrych Mariusz głosował ZA

Gąsiorowska Barbara głosował ZA

Grzegorek Konrad        

Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   nie głosował

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA



GŁOSOWAŁO: 15

głosowało ZA: 11

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 4
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Gąsiorowska Barbara WSTRZYMAŁ się

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Stolarek Sebastian WSTRZYMAŁ się

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

2. Głosowanie – zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok.

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   WSTRZYMAŁ się

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

Bors Mirosław głosował ZA

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował

WSTRZYMAŁ sięFandrych Mariusz

głosował ZADziurowicz Dariusz

Zaraś Elżbieta               głosował ZA



GŁOSOWAŁO: 15

głosowało ZA: 11

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 4
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Solarek Sylwester                   WSTRZYMAŁ się

Stolarek Sebastian WSTRZYMAŁ się

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Fandrych Mariusz WSTRZYMAŁ się

Gąsiorowska Barbara WSTRZYMAŁ się

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Olborska Monika                   głosował ZA

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

3. Głosowanie – uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą na lata 2019 - 2032

Nazwisko i Imię jak głosował
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Lepa Iwona głosował ZA

Olborska Monika                   głosował ZA

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

Solarek Sylwester                   głosował PRZECIW

Stolarek Sebastian głosował PRZECIW

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Fandrych Mariusz głosował PRZECIW

Gąsiorowska Barbara głosował PRZECIW

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Nazwisko i Imię jak głosował

4. Głosowanie – uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych 

oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu



GŁOSOWAŁO: 15
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Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

5. Głosowanie – uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta i 

gminy Nowe Miasto nad Pilicą dla działek wchodzących w skład 

kompleksu wojskowego nr 8693.

Nazwisko i Imię jak głosował

Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   WSTRZYMAŁ się

Stolarek Sebastian WSTRZYMAŁ się

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Gąsiorowska Barbara WSTRZYMAŁ się

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław WSTRZYMAŁ się

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Fandrych Mariusz WSTRZYMAŁ się
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Stolarek Sebastian głosował ZA

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Fandrych Mariusz głosował ZA

Gąsiorowska Barbara głosował ZA

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

6. Głosowanie – uchwała w sprawie zmiany w uchwale nr III/15/2018 

Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą z dnia 13 grudnia 2018 

roku w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z warunkami i 

Nazwisko i Imię jak głosował

głosował ZAZaraś Elżbieta               

głosował ZAPietrucha Tomasz   



GŁOSOWAŁO: 15

głosowało ZA: 15

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 0
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Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   głosował ZA

Stolarek Sebastian głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Fandrych Mariusz głosował ZA

Gąsiorowska Barbara głosował ZA

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.

7. Głosowanie – uchwała w sprawie zamiany nieruchomości 

położonych we wsi Łęgonice

Nazwisko i Imię jak głosował



GŁOSOWAŁO: 15

głosowało ZA: 15

głosowało PRZECIW: 0

WSTRZYMAŁO się: 0

LP.
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Olborska Monika                   głosował ZA

Solarek Sylwester                   głosował ZA

Stolarek Sebastian głosował ZA

Tulin Andrzej głosował ZA

Zając Andrzej głosował ZA

Gąsiorowska Barbara głosował ZA

Grzegorek Konrad        głosował ZA

Jędryka Tadeusz  głosował ZA

Kącka Karolina głosował ZA

Lepa Iwona głosował ZA

Pietrucha Tomasz   głosował ZA

Zaraś Elżbieta               głosował ZA

Bors Mirosław głosował ZA

Dziurowicz Dariusz głosował ZA

Fandrych Mariusz głosował ZA

8. Głosowanie – uchwała w sprawie zmiany Statutu Samorządowego 

Zakładu Budżetowego pod nazwą ,,Zakład Usług Komunalnych w 

Nowym Mieście nad Pilicą

Nazwisko i Imię jak głosował

Nowe Miasto nad Pilicą, dn.: 24 styczeń 2019r.


